



Marhaba Day
14/11/2024

Welcome to the Faculty of Letters and Languages

The Faculty of Letters and Languages was established by virtue of Executive Decree No. 21-376 on 05 October 2021, amended and supplemented by Decree No. 84-214 on 18 August 1984 regarding the organization of Badji Moukhtar – Annaba University. It is a fully-fledged academic hub as well as a teaching and research center open to all socio-economic sectors, thanks to the diversity of its training courses and its appreciation of strategic human resources planning.

مرحبا بكم في كلية الآداب واللغات

تأسست كلية الآداب واللغات بموجب المرسوم التنفيذي رقم 21 – 376 المؤرخ في 05 أكتوبر 2021 المعدل والمتمم للمرسوم رقم 214-84 المؤرخ في 18 أوت 1984 المتعلق بتنظيم جامعة باجي مختار – عنابة، وتعتبر قطباً أكاديمياً بامتياز ناهيك عن كونها منشأة تعليمية بحثية منفتحة على كافة القطاعات الاجتماعية الاقتصادية نظراً لتنوع التكوينات وثمين التخطيط الاستراتيجي للموارد البشرية.

It is centered on a hill overlooking the Mediterranean Sea, with a breathtaking panoramic view from the top of **Ahmed Al-Bouni university campus**. It comprises 65 classrooms, 10 auditoriums and 08 language laboratories, with around 4,000-student capacity, as well as an institute with 16 classrooms, 02 auditoriums and a fully equipped distance learning room.

تتمركز كلية الآداب واللغات على تلة تطل على البحر الأبيض المتوسط بمنظر بانورامي يحبس الأنفاس في أعلى **القطب الجامعي أحمد البوسي**، وتشمل 65 قاعة دروس بيداغوجية و10 مدرجات و08 مخابر لغات، وكل ذلك في حدود ما يقارب 4000 مقعد بيداغوجي بالإضافة إلى معهد يشمل 18 قاعة درس و02 مدرجين، وقاعة تدريس عن بعد مجهزة كما ينبغي.

The Faculty of Letters and Languages has five

departments:

1. Department of Interpreting and Translation

1. قسم الترجمة

2. Department of Arabic Language and Literature

2. قسم اللغة العربية وأدابها

3. Department of Letters and English Language

3. قسم الآداب واللغة الإنجليزية

4. Department of Letters and French Language

4. قسم الآداب واللغة الفرنسية

5. Department of Letters and Italian Language

5. قسم الآداب واللغة الإيطالية

تضم كلية الآداب واللغات **خمسة أقسام** وهي:

In addition to six **research laboratories**:

1. Laboratory of Translation and Didactics of Languages
2. Laboratory of General and Comparative Literature
3. Laboratory of Poetics and Discourse Analysis
4. Laboratory of Foreign Languages, Word Civilization, Communication, and the Algerian Reality
5. Laboratory of Languages and Texts
6. Interdisciplinary Laboratory of Pedagogy and Didactics

بالإضافة إلى ستة **مخابر بحثية** وهي:

1. مخبر الترجمة وتعليمية اللغات
2. مخبر الأدب العام والمقارن
3. مخبر الشعريات وتحليل الخطاب
4. مخبر اللغات الأجنبية ، الحضارة العالمية، الاتصال والواقع الجزائري
5. مخبر اللغات والنصوص
6. مخبر تضافر التخصصات في البيداغوجيا والتعليمية

كما تحوّز على **ثلاث مكتبات**:

1. مكتبة الآداب واللغات

2. مكتبة الترجمة

3. المكتبة السمعية البصرية

كما تضم **5 نوادي علمية ثقافية** تفتح المجال للطلبة لتبادل المعارف وتسمح لهم تفجير طاقاتهم واستغلال أوقات فراغهم.

It also hosts **3 libraries**:

1. The FLL Main Library

2. The Interpreting and Translation Main Library

3. The AV Library

4. It also includes **5 scientific and cultural clubs** that allow students to exchange knowledge, unleash their energies and utilise their free time

For the 2024/2025 academic year, the faculty **enrolled** 3768 **students**, including 10 **international students**
The Faculty of Letters and Languages offers **LMD trainings covered by 246 teachers** :

- First cycle – Licence
- Second cycle - Master
- Third cycle - Doctorate

سُجِّلت كلية الآداب واللغات، بعنوان السنة الجامعية 2024/2025 3768 طالبا، منهم 10 طلبة دوليين، وتتوفر تكوينات مشمولة بـ 246 أستاذ في

الأطوار التعليمية الثلاث:

- الطور الأول – طور الليسانس
- والطور الثاني – طور الماستر
- والطور الثالث – طور الدكتوراه

These trainings are divided into two **domains**:

1- The **domain** of Arabic language and literature, with its **03 fields of studies**: linguistics, literature, and literary criticism.

2- The **domain** of Foreign languages and literatures, with its **04 fields of studies**: translation, English, French, and Italian.

تتوزع هذه التكوينات على **ميدانين**:

1. **ميدان اللغة والأدب العربي وشعبه**: اللغوية والأدبية والنقدية.

2. **ميدان الآداب واللغات الأجنبية وشعبه**: الترجمة واللغة الإنجليزية واللغة الفرنسية واللغة الإيطالية.

Each field is divided into **specialties** in the first and second cycles that meet the aspirations of the scientific community, the labor market, and the ministerial road map, ensuring the quality of training the entrepreneurial spirit and openness to the socio-economic environment at the levels of:

وكل شعبة تتفرع إلى تخصصات في الطورين الأول والثاني ترقى إلى مستوى تطلعات المجتمع العلمي وتنماشى مع سوق العمل وخارطة الطريق الوزارية بالإضافة إلى ضمان نظام الجودة والفكر الريادي في التكوين، والانفتاح على المحيط الاقتصادي الاجتماعي:

Licence:

- MCIL Arabic-French-English Translation and Interpreting
- Common Core in Letters and Foreign Languages, which includes the English, French, and Italian languages
- General Linguistics, Applied Linguistics, Arabic Literature, Comparative and World Literature, Criticism and Methods, Literary Criticism.

✓ بالنسبة للطور الأول:

- ماستر مدمج في الليسانس ترجمة عربي – فرنسي – إنجليزي
- جذع مشترك لغات أجنبية ويضم اللغات الإنجليزية والفرنسية والإيطالية
- لسانیات عامة، لسانیات تطبیقیة، أدب عربي، نقد عربي

Master:

- Arabic - French - English Translation and Interpreting
- Language Sciences
- English Literature and Civilization
- French Didactics and Applied Languages
- Francophone Language and Culture
- Italian Literature and Civilization
- PRO Master in Applied Languages and Cultural Entrepreneurship
- Arabic Criticism
- Ancient Literature
- General Linguistics
- Applied Linguistics
- Modern and Contemporary Literature

أما بالنسبة للطور الثاني:

- ترجمة شفوية وكتابية عربي – فرنسي – إنجليزي
- علوم اللغة الإنجليزية
- أدب وحضارة إنجليزية
- تعليمية ولغات تطبيقية فرنسية
- لغة وثقافة فرانكوفونية
- أدب وحضارة إيطالية
- ماستر مهني اللغات التطبيقية في المقاولاتية الثقافية
- نقد عربي
- أدب قديم
- لسانیات عامة
- لسانیات تطبيقية
- أدب حديث ومعاصر

These specialties prove that the Faculty of Letters and Languages is able to ensure the integration of graduate students into the entrepreneurial market and facilitate their involvement in specialized scientific, technical, and industrial fields.

وهذا التنوع في التخصصات إن دل على شيء فإنما يدل على أن كلية الآداب واللغات قادرة على ضمان ادماج الطلبة المخريجين في السوق المقاولاتي وتسهيل انخراطهم في مجالات علمية وتقنية وصناعية متخصصة.

**The Faculty of Letters and Languages is your
chance to enter the world of entrepreneurial
success.**

**كلية الآداب واللغات ترحب بكم
و فرصتكم لدخول عالم النجاح الريادي**